
FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Ældrerådet
Mandag den 29.02.2016 kl. 09:15 -  12:30 i lokale F5 på Rådhuset

MØDEDELTAGERE
Formand: Lise Lotte Due Christian Heiberg - afbud
Næstformand: Hanne Vedersø- afbud Ole Klenke 
Rigmor Nielsen - afbud Bent Jakobsen
Vibeke Davids Hansen - afbud Jimmy Sarvad
Erik Nielsen

Referat

1. Orientering fra Kommunen
v/ afdelingsleder Pia Winther 9.15 -  10.00

• Birte Sonnenborg Grothe
Sundhedschef Birte Grothe har opsagt sin stilling i Frederikssund 
Kommune pr. 1. april 2016. Hun tiltræder en stilling som centerchef for 
Pleje og Omsorg i Vallensbæk Kommune.

• Spisevenner og spiseklubber
Frederikssund Kommune er tildelt puljemidler til projektet "Udvikling af 
bedre rammer for det gode måltid for ældre".
Den er tiltænkt hjemmeboende borgere, der modtager madservice, og 
omdrejningspunktet skal være spisesituationen.

Puljen skal primært bruges i samarbejde med frivillige foreninger om 
etablering af spisevenner og spiseklubber.
Der har været to annoncer i lokalavisen, hvor kommunen har søgt efter 
frivillige, som har lyst til at påtage sig opgaven. Der er kommet 
henvendelse fra Menighedsrådet i Oppe Sundby og Ældresagen. Der er 
afholdt et informationsmøde, som følges op af endnu et møde, hvor 
organisering, samarbejde og foreningernes mulighed for deltagelse 
endeligt vedtages.
Puljeperioden er forlænget, så den først udløber i september 2017.

I puljen er der primært afsat penge til betaling af maden til de frivillige 
og derudover midler til mindre indkøb / forbedringer af køkkener, der 
skal bruges i forbindelse med spiseklubberne.
Der er særlige regler for, hvornår et køkken skal godkendes af 
fødevarestyrelsen, men som udgangspunkt er holdningen at køkkenerne 
skal godkendes. Ved behov er administrationen behjælpelig med kontakt 
til den tilsynsførende, så en aftale kan indgås.
Borgere der tilknyttes spisevenner eller spiseklubber tilbydes et besøg af
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diætisten.

• Sag nr. 19 på Velfærdsudvalgets møde den 3. marts 
Brugertilfredshedsu ndersøgelse madservice

Der er foretaget en brugertilfredshedsundersøgelse af madservicen fra 
MAD til hver DAG og Det Danske Madhus. Besvarelsesprocenten ligger 
mellem 37 % og 53 %. Generelt er der en høj tilfredshed med madens 
kvalitet.

Ny kontrakt med MAD til hver DAG skal genforhandles til august 2016. 
Leveringsaftalen løber frem til ultimo 2016, hvor en revideret aftale skal 
godkendes.

• Kritik af kølemaden
Ældrerådet ønskede drøftelse af mediernes dækning af sag, hvor en 
borger med kritik af kølemaden har lagt en madportion frem i medierne 
fra MAD til hver DAG.
Ældrerådet og Pia Winther drøftede mulige indsatsområder ift. at 
understøtte det gode måltid hos de hjemmeboende borgere, med 
inspiration fra hvordan vi har arbejdet med Projekt Det Gode Måltid på 
plejecentrene.

• Diætist
Ældre og Sundhed har i 2015 haft to diætister ansat, på nuværende 
tidspunkt er en diætist ansat. Diætistens primære opgave er at tilbyde 
vejledning til ældre borgere, som primært er i risiko for underernæring 
eller almen svækkelse og hvor en ernæringsindsats kan forebygge evt. 
indlæggelse og bedre livskvaliteten.

Status for 2015 er at diætisten tilknyttes efter aftale med Visitationen 
eller sundhedsfagligt personale, derudover er diætisten i tæt samarbejde 
med Rehabiliteringsafdelingen. Diætisten har i 2015 foretaget 177 
førstegangsbesøg, med opfølgning på gennemsnit 3-5 besøg.

• Brugerstyrende centre
På baggrund af budgettet for 2016, er der igangsat en analyse af de 
brugerstyrede centre. I analysen opgøres antal brugere, antal faste 
aktiviteter, enkeltstående aktiviteter, frivillige timer og timer hvori huset 
bliver brugt. Resultat af analysen skal medvirke til at fordele midlerne på 
området.
Den 7. juni er formændene for de brugerstyrede centre inviteret til 
møde med Velfærdsudvalget, hvor analysen gennemgås.

• Kompetenceudvikling
Pia Winther er tovholder på kompetenceudviklingen i Ældre og Sundhed. 
På baggrund af opgaveglidning fra hospitalerne til kommunerne, skal 
medarbejderne opkvalificeres til at varetage de nye opgaver.
Det er politisk vedtaget at øge uddannelsesniveauet, således at social- 
og sundhedsassistenter skal udgøre 75 % af den samlede gruppe af 
assistenter og hjælpere.
Velfærdsudvalget præsenteres på mødet i april for et oplæg til 
kompetenceudvikling.
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2. Godkendelse af dagsorden og referater fra den 1.02.16
Godkendt.



3. Orientering fra formanden
Der er kommet invitation til rejsegilde på Pedershave tirsdag den 16. 
marts fra kl. 9.30 -  11.00.

Aktivitetshuset Kongshøj inviterer til 25 års jubilæum onsdag den 2. 
marts fra kl. 14.00 -  16.00. Bent deltager og køber gave.

Der er modtaget invitation til deltagelse i en referencegruppe vedrørende 
integrationsstrategi. Der afholdes 2 møder henholdsvis den 15. marts og 
12. april. Møderne afholdes på rådhuset i tidsrummet 16.30 -  18.00 og 
dagsorden fremsendes i uge 10. Jimmy deltager den 15. marts og Ole 
deltager den 12. april.

Den 17. og 18. marts 2016 afholder Københavns Madhus konferencen 
"Maden på arbejde i sociale tilbud". Ønsket er at sætte den offentlige 
mad til udsatte og sårbare voksne og børn på dagsordenen.

Kirsten Kaarsberg har fremsendt link til omsorgscentrene Tolleruphøjs og 
De Tre Eges hjemmesider. Ældrerådet opfordres til at kommentere på 
dem.

Danske Ældreråd afholder repræsentantskabsmøde og ældrepolitisk 
konference med temaet "Når sundheden flytter ud i kommunerne", den 
2. og 3. maj. Deltagere og tilmelding drøftes på næste Ældrerådsmøde.

Velfærdsudvalget har sendt invitation til møde den 3. marts fra kl. 8.30 -  
9.30, hvor værdighedspolitikken skal drøftes.

Ældrerådet overvejer og drøfter på kommende møde, om den 
internationale ældredag skal markeres i 2016.

4. Økonomi
Udgår -  afbud fra Rigmor.

5. Sager til høring
Høringssvar til Sundhedsudvalgets møde den 1. marts er fremsendt. 
Høringssvar medsendes referatet.

Lise Lotte udarbejder høringssvar til Velfærdsudvalgets møde den 3. 
marts. Høringssvar medsendes referatet.

6. Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst
Lise Lotte deltog på Ældresagens temadag om værdighed i ældreplejen 
den 17. februar.

Ældrerådets medlemmer deltog på debatmøder på Tolleruphøj og 
Nordhøj om indkvartering af flygtninge.

Lise Lotte har været til møde på Nordhøj, hvor tilsynsrapporten og den 
nye vasketøjsordning blev drøftet.

Jimmy var chauffør på Velfærdsudvalget og embedsmændenes tur til 
Malmø, hvor Attendos plejecenter skulle besigtiges. Jimmy blev inviteret
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med på rundvisningen.

7. Orientering fra fagudvalg
• Fritidsudvalget -  intet.

• Teknisk Udvalg
Sag nr. 49 Orientering om kampagne for sortering af madaffald i 
forbindelse med uddeling af bioposer.
Kampagnen starter den 1. september 2016. Den skal motivere til større 
udsortering af madaffald, vise hvordan man sorterer korrekt og få 
borgere til at benytte bioposerne.

Ældrerådet undrer sig over, at institutioner ikke er underlagt sortering af 
affald.

• Uddannelsesudvalget
Bent orienterede om sag nr. 23 - Ude arealer ved skolerne.

• Vækstudvalget -  intet.

8. Næste møde
Mandag den 4. april 2016, mødelokale F5 på Rådhuset.

9. Eventuelt
Ældrerådet spørger, om der kan udarbejdes en folder vedrørende 
kontakt til Socialrådgiver Gitte Sjøgren i lighed med folderen på 
ungekontakten "Vil du videre".
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